
Protokół z sesji

XXI sesja Rady Miejskiej w Brusach 
data posiedzenia: 11-02-2021 

miejsce posiedzenia: zdalne posiedzenie

Porządek obrad

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miejskiej.
3. Przedstawienie porządku obrad.
4. Informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach.
5. Informacja z działalności komisji w okresie międzysesyjnym.
6. Podjęcie uchwał w sprawach:

A. uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 
urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Gospodarki Komunalnej w Brusach na lata 2020 - 
2025.

B. planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Brusach na 2021 rok
C. rozpatrzenia petycji - listu otwartego pt.: List otwarty do Prezydenta RP, Członków Rządu 

RP, Posłów, Senatorów, Wójtów i Radnych Gmin w Polsce „Alarm! STOP zabójczemu GMO 
- STOP niebezpiecznej SZCZEPIONCE!"

D. przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Brusy w 2021 roku

E. środków finansowych przeznaczonych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, rodzajów 
świadczeń przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunków i sposobu ich 
przyznawania

F. wskazania miejsca realizacji obowiązku szkolnego uczniom niektórych oddziałów klasy III 
Szkoły Podstawowej nr 1 im. Jana Pawła II w Brusach, uczniom oddziału klasy VI Szkoły 
Podstawowej w Czapiewicach oraz uczniom oddziału klasy VI Szkoły Podstawowej w 
Męcikale, w roku szkolnym 2021/2022

G. Zamknięcie obrad.
7. Interpelacje zgłoszone przez radnych wraz z odpowiedziami.
8. Sprawy organizacyjne.
9. Zamknięcie obrad.

Wykaz głosowań

1. przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miejskiej w Brusach
| przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA -12 - Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Kin Michał; Kulesza Andrzej; Leszczyńska
Marzena; Łącki Zbigniew; Niebrzydowska Bernadeta; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał;
Warnke Emilia; Wiecki Andrzej; Zblewski Marek;
PRZECIW - O -
WSTRZYMAŁO SIĘ - O -

2. podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
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wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Zakładu Gospodarki Komunalnej w Brusach na lata 
2020 - 2025._____________________________________  
______przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)______
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA -12 - Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Kin Michał; Kulesza Andrzej; Leszczyńska 
Marzena; Łącki Zbigniew; Niebrzydowska Bernadeta; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; 
Warnke Emilia; Wiecki Andrzej; Zblewski Marek; 
PRZECIW - O -
WSTRZYMAŁO SIĘ - O -

3. podjęcie uchwały w sprawie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Brusach na 2021 rok 
| przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA -12 - Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Kin Michał; Kulesza Andrzej; Leszczyńska 
Marzena; Łącki Zbigniew; Niebrzydowska Bernadeta; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; 
Warnke Emilia; Wiecki Andrzej; Zblewski Marek; 
PRZECIW - O -
WSTRZYMAŁO SIĘ - O -

4. podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji - listu otwartego pt.: List otwarty do 
Prezydenta RP, Członków Rządu RP, Posłów, Senatorów, Wójtów i Radnych Gmin w Polsce 
„Alarm! STOP zabójczemu GMO - STOP niebezpiecznej SZCZEPIONCE!" 
___ przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)______  
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 9 - Dorszyński Tomasz; Kin Michał; Kulesza Andrzej; Leszczyńska Marzena; Łącki Zbigniew; 
Niebrzydowska Bernadeta; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej; Zblewski Marek;
PRZECIW -1 - Rutowski Dariusz;
WSTRZYMAŁO SIĘ - 2 - Cysewski Marcin; Szczepański Michał;

5. podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Brusy w 2021 roku 
___ przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)______  
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA -12 - Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Kin Michał; Kulesza Andrzej; Leszczyńska 
Marzena; Łącki Zbigniew; Niebrzydowska Bernadeta; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; 
Warnke Emilia; Wiecki Andrzej; Zblewski Marek; 
PRZECIW - O -
WSTRZYMAŁO SIĘ - O -

6. podjęcie uchwały w sprawie środków finansowych przeznaczonych na pomoc zdrowotną dla 
nauczycieli, rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunków i sposobu 
ich przyznawania_______________________________  
___ przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)______  
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA -12 - Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Kin Michał; Kulesza Andrzej; Leszczyńska 
Marzena; Łącki Zbigniew; Niebrzydowska Bernadeta; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; 
Warnke Emilia; Wiecki Andrzej; Zblewski Marek; 
PRZECIW - O -
WSTRZYMAŁO SIĘ - O -

7. podjęcie uchwały w sprawie wskazania miejsca realizacji obowiązku szkolnego uczniom 
niektórych oddziałów klasy III Szkoły Podstawowej nr 1 im. Jana Pawła II w Brusach, uczniom 
oddziału klasy VI Szkoły Podstawowej w Czapiewicach oraz uczniom oddziału klasy VI Szkoły 
Podstawowej w Męcikale, w roku szkolnym 2021/2022

| przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
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obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA -12 - Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Kin Michał; Kulesza Andrzej; Leszczyńska 
Marzena; Łącki Zbigniew; Niebrzydowska Bernadeta; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał;
Warnke Emilia; Wiecki Andrzej; Zblewski Marek;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -

Przebieg sesji

Ad. 1

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brusach Zbigniew Łącki - Otwieram XXI sesję Rady Miejskiej w 
Brusach. Witam bardzo serdecznie wszystkich państwa Radnych, którzy uczestniczą w dzisiejszej 
sesji, zresztą już tradycyjnie w formie zdalnej. W sesji uczestniczy 12 radnych, w związku z tym sesja 
jest prawomocna.

Ad. 2

Przewodniczący Rady - Proszę Państwa, protokół z poprzedniej XX sesji Rady Miejskiej był dostępny w 
biurze rady. Czy ktoś z państwa Radnych ma uwagi do protokołu z poprzedniej XX sesji, bardzo 
proszę. Nie widzę, w takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa Radnych jest za 
przyjęciem protokołu z XX sesji w wersji przedłożonej udostępnionej w biurze rady, bardzo proszę o 
głosowanie. Kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. W głosowaniu brało udział 12 radnych. 
Wszystkie głosy są za w związku z tym stwierdzam, że Rada przyjęła protokół z XX sesji jednogłośnie.

Ad. 3

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad.

Ad. 4

Przewodniczący Rady - Kolejnym punktem porządku obrad jest informacja Burmistrza Brus o 
podejmowanych działaniach. Proszę Państwa, pan Burmistrz niestety zachorował i dzisiaj w 
zastępstwie będzie Zastępca Burmistrza pan Krzysztof Gierszewski. Bardzo proszę o zabranie głosu i 
przedstawienie informacji o podejmowanych działaniach.

Zastępca Burmistrza Krzysztof Gierszewski - Dzień dobry, tak zgadza się, dzisiaj ja jestem w imieniu 
burmistrza. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, przedstawię informację taką 
najważniejszą z bieżących rzeczy, które tutaj dzieją się w gminie, w urzędzie. Ustaliłem też z panem 
Burmistrzem, że informacja dotycząca inwestycji będzie przy najbliższej sesji, gdzie będziemy mówić 
na temat zmian w budżecie i będą uchwały inwestycyjne czy też wieloletnia prognoza finansowa 
omawiana, więc dzisiaj takie sprawy bieżące, najważniejsze dla Państwa, dla nas. Pierwsza rzecz, jaką 
chciałbym przekazać to jest informacja o nauczaniu w szkołach. Nasze szkoły od 18 stycznia wróciły 
do nauki stacjonarnej w klasach I-III. Poza tym oczywiście w przedszkola, punkty przedszkolne, żłobki 
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funkcjonują stacjonarnie, tak jest. Jeśli chodzi o klasy starsze to do 14 lutego póki co mamy taką 
informację, że jest wstrzymane stacjonarne nauczanie w klasach tych właśnie starszych. Myślę, że ta 
decyzja jeszcze będzie utrzymana, ale tutaj czekamy jakby na wytyczne. Jest też informacja o 
narodowym programie szczepień, którym mają być objęci nauczyciele czy też pracownicy szkół. Tutaj 
on został uruchomiony, zgłosiły się z naszej gminy 164 osoby uprawnione, 70 osób się zgłosiło, więc 
to jest około 43% pracowników uprawnionych, jeśli chodzi o szczepienia zdrowotne właśnie przeciw 
covid-19 to ruszyły tak jak Państwo wiedzą również rejestracje seniorów i 15 stycznia rozpoczęto 
rejestracje osób w wieku powyżej 80 lat, tydzień później 70-latków. Chciałbym powiedzieć, że są trzy 
formy zgłaszania się na te szczepienia: jedna to jest bezpośrednio w punkcie szczepień i u nas 
najbliższym punktem szczepień jest przychodnia w Brusach oraz można to zrobić poprzez infolinię na 
numer 989, można również drogą elektroniczną i być może są takie sytuacje, że ktoś nie dał rady 
zarejestrować się do naszej przychodni, wynika to z tego faktu, że brakuje, może brakować w danym 
momencie szczepionek, wtedy po prostu przychodnia nie może rejestrować. Oni czekają na informację 
o szczepionkach, o tym, ile będą jej mieli i wówczas zostaną wznowione te rejestracje, ale w tym 
momencie warto skorzystać z tych dwóch pozostałych form, czyli jak by zgłosić się do rejestracji czy 
też pod ten numer uprzednio wskazany czy drogą elektroniczną i wówczas informacje zostaną w 
systemie i jak będzie taka możliwość to będzie telefon, informacja zwrotna o tym, że jest możliwość 
zarejestrowania się. Jest też uruchomione w porozumieniu z wojewodą możliwość transportu na 
szczepienia właśnie te covidowe. My organizujemy taki dowóz dla osób niepełnosprawnych czy też 
osób, które z innych powodów nie mogą dotrzeć do punktu szczepień. To jest finansowane z budżetu 
państwa, jednak my to organizujemy. Jest też numer telefonu specjalnie uruchomiony w tym celu, 
może go podam w tym momencie, jeżeli ktoś jest zainteresowany może sobie zapisać 52 kierunkowy 
3969 325 i ten telefon jest czynny od 10:00 do 14:00, w tych godzinach można dzwonić, zgłosić 
informację o potrzebie dowozu do szczepienia. Myślę, że nie jest duże zapotrzebowanie, ale bodajże 3 
osoby już z tego skorzystały. Trzecią informacją, jaką chciałbym się z Państwem podzielić, to jest 
informacja, może zarazem sprawozdanie z zakupu sprzętu transportowego na potrzeby policji. Jak 
państwo widzieli na naszej stronie internetowej też pojawiła się informacja o tym, że 15 stycznia 
dotarł do nas samochód-furgon punktom patrolowy, który dotarł do Posterunku Policji w Brusach. Jest 
to pokłosie uchwały, którą Państwo podjęli w roku ubiegłym w maju o dofinansowaniu w wysokości 25 
tys. zł dla Komendy Powiatowej Policji. Do tego dołożyły się również inne samorządy z naszego terenu. 
W sumie zostały zakupione trzy samochody, z czego 2 zostały w komendzie bezpośrednio na potrzeby 
Komendy Powiatowej Policji w Chojnicach, a ten furgon patrolowy właśnie trafił do naszego 
posterunku. Myślę, że w tym momencie to wszystko z takich ważniejszych tematów, tak jak 
powiedziałem na wstępie sprawozdanie inwestycyjne będzie na kolejnej sesji, gdzie będziemy 
umawiać zmiany w budżecie.

Przewodniczący Rady - Dziękuję panu Burmistrzowi za przestawienie informacji o podejmowanych 
działaniach. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos, zapytać, dopytać? Proszę, pan Marcin Cysewski.

Radny Marcin Cysewski - Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Nie ma dzisiaj 
głównego naszego Burmistrza, chciałem w zasadzie do niego tutaj kilka pytań skierować. Skieruję to 
rzeczywiście może na kolejnej sesji, ale no muszę zapytać jakby o jedną rzecz jeszcze odnośnie straży 
w Czapiewicach, bo po ostatniej sesji odezwały się do mnie tutaj osoby związane dosyć mocno, 
druhowie z Czapiewic i troszeczkę oni są, pan Burmistrz wówczas powiedział na sesji, co tak 
troszeczkę mnie jakby zdziwiło, że są mądrzy ludzie i oni nie będą jakby tutaj niczego wymagać, 
forsować, nie wiem, co rzeczywiście pan Burmistrz miał na myśl tym stwierdzeniem, ale oni już dosyć 
naprawdę cierpliwość mieli nadwyrężoną teraz, bo czują się po prostu pomijani, bo dużo jest 
zastrzeżeń, też odnośnie tych zebrań wiejskich, gdzie non stop jest na każdym jednym zebraniu, ja 
byłem na tych zebraniach raptem może 3 razy, ale już oni to mówią od x lat, że ten projekt na to 
remizę rzeczywiście jest od kilkunastu lat pewnie już i nic się z tym nie dzieje. I tam były zapewnienia 
być może pan Wiceburmistrz będzie zorientowany, że były tam zapewnienia, że to będzie 
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wybudowane tylko nie w etapie jak by w świetlicy, bo do świetlicy było dofinansowanie i dlatego to nie 
mogło być to połączone razem. Nie jest to jakiś tam wielki obiekt i oni rzeczywiście mówili 
wielokrotnie, że niby to sami może by jak by wyposażyli później czy w czynie społecznym, coś mówili, 
ale bardzo by chcieli, żeby ten stan surowy chociażby był. Także może pan Wiceburmistrz tutaj, 
zresztą nam odpowiadał na 2 lata temu, złożyłem taką interpelację odnośnie tej straży, kiedy 
rzeczywiście my możemy się jakiś takich działań, że coś tam się zacznie dziać, nie możemy tak 
naprawdę patrzeć tylko i wyłącznie, że nie ma dofinansowania i nic nie będziemy robić, bo tak 
naprawdę to nigdy nic nie wybudujemy, bo jeżeli będziemy tylko na to liczyć. Także to tak pokrótce. 
Prosiłbym, żeby Burmistrz może tutaj tych mieszkańców jakoś tak wsparł chociaż tak, żeby oni się 
czuli nie pomijani, zupełnie ignorowani, bo stale od kilkunastu lat jest to samo mówione a nic się nie 
dzieje. Dziękuję.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo, proszę pana Burmistrza o zabranie głosu, bardzo proszę.

Zastępca Burmistrza Krzysztof Gierszewski - Tak, jeśli chodzi o faktycznie remiza OSP w Czapiewicach 
temat nie jest nowy, on się ciągnie, co najmniej kilka lat. Sam faktycznie też uczestniczyłem w 
zebraniach wiejskich niejednokrotnie w Czapiewicach, gdzie na ten temat toczyły się rozmowy i tutaj 
sprawę stawialiśmy wówczas jasno, jak był początek może dyskusji na ten temat, że są pewne 
priorytety dla nas i tymi priorytetami są Brusy i Leśno, i na pewno nie powstanie remiza w 
Czapiewicach przed Leśnem. I myślę, że zrozumieli to strażacy w Czapiewicach, przyjęli to ze 
zrozumieniem, że taka jest sytuacja obecnie, ale rozumiem, że teraz, w sytuacji gdy Leśno doczekało 
się remizy no to w Czapiewicach temat ożywa. Myślę, że w tym momencie my jesteśmy na początku 
roku, budżet mamy przyjęty, WPF mamy przyjęte i teraz myślę, że to nie jest dobry moment, żeby 
rozmawiać o inwestycjach, których które się tam nie znalazły, możemy do tego tematu wrócić przy 
konstruowaniu kolejnych budżetów tak to będzie właściwsza pora, ale teraz na pewno mogę 
powiedzieć tyle, że mam ciężko wybudować tą remiza bez dofinansowania zewnętrznego i podobnie 
rozmawialiśmy ze strażakami w Leśnie, też było nam ciężko im wytłumaczyć, ale też przyjęli to 
zrozumieniem, że warto trochę poczekać i zrobić to kompleksowo całościowo, być może z 
dofinansowaniem zewnętrznym, w Leśnie doczekali się, oni są w krajowym systemie ratowniczo- 
gaśniczym i teraz mają remizę świeżo wybudowaną udało się też pozyskać samochód, więc można 
zdziałać i to nie jest tak, że my zapominamy o strażakach w Czapiewicach czy w innych jednostkach 
to nie tak, ale no mierzymy siły na zamiary, jeżeli nas będzie na to stać to oczywiście do tematu 
wracamy, dokumentacja faktycznie jest opracowana, ona była wyłącznie ze świetlicą tak jak pan 
Marcin wspomina, ona jest gotowa, nie jest to też może bardzo duży obiekt, ale patrząc nawet na 
Leśno, podobna sytuacja świetlica razem z remizą była zaprojektowana, wybudowaliśmy najpierw 
świetlicę, później remizę nawet ta remiza, która już była na terenie zagospodarowanym budowana był 
tam już parking, były przyłącza, była kotłownia w świetlicy dla tych obu części to i tak nas kosztowało 
600.000 zł, więc to musimy się zastanowić krojąc następny budżetu gminy, ale nie zapominamy o 
strażakach na pewno. Dziękuję bardzo.

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.

Ad. 5

Przewodniczący Rady - Bardzo proszę o złożenie przedstawienie informacji z działalności komisji, 
może Komisja Rolnictwa i Środowiska, pan przewodniczący Tomasz Dorszyński i jednocześnie w 
zastępstwie przewodniczącego Komisji Rozwoju też bym prosił o złożenie informacji z działalności 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Bezpieczeństwa Publicznego, bardzo proszę.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Środowiska Tomasz Dorszyński - Panie Przewodniczący, panie 
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Burmistrzu, Wysoka Rado, szanowni Państwo, Komisja Rolnictwa i Środowiska w okresie 
międzysesyjnym odbyła 2 posiedzenia i tak pierwsze z nich w dniu 2 lutego 2021 roku, gdzie został 
opracowany plan pracy komisji na 2021 rok, drugie wspólne posiedzenie wszystkich komisji stałych w 
dniu dzisiejszym krótko przed sesją i tutaj analiza projektów uchwał przygotowanych na dzisiejszą 
sesję. Tak jak pan przewodniczący wcześniej powiedział w zastępstwie za pana przewodniczącego 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Bezpieczeństwa Publicznego chciałbym też przedstawić 
sprawozdanie z posiedzenia ta komisja odbyła 3 posiedzenia w okresie międzysesyjnym. I tak 
pierwsze z nich z nich w dniu 15 stycznia spotkaliśmy się w terenie, gdzie dokonaliśmy analizy 
wykonanych inwestycji, mam tu na myśli Samorządowy Żłobek, Centrum Kultury i Biblioteki oraz 
odwiedziliśmy nowo wybudowaną remizę OSP w Leśnie. Drugie posiedzenie komisji w dniu 2 lutego, 
gdzie został opracowany plan pracy komisji na 2021 rok i trzecie w dniu dzisiejszym wspólne 
posiedzenie komisji stałych, analiza uchwał przygotowanych na dzisiejszą sesję. Dziękuję.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo, bardzo proszę pana przewodniczącego Komisji Oświaty o 
przedstawienie informacji.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Andrzej Wiecki - Panie Przewodniczący, panie 
Burmistrzu, szanowni Radni, Komisja Oświaty, Kultury i Sportu w okresie międzysesyjnym obradowała 
dwukrotnie i tak na pierwszym posiedzeniu mieliśmy informacje o działalności żłobka, przedszkoli i 
szkół w dobie pandemii, którą przedstawił pan dyrektor Zarządu Oświaty. Już pan burmistrz 
wspomniał, że jeżeli chodzi o żłobek to on funkcjonuje bardzo dobrze, nie ma jakiś problemów, jakiś 
chorób i generalnie o dziwo jest, funkcjonuje bardzo dobrze. Jeżeli chodzi o przedszkola no to jest 
czasami różnie, nieraz jakieś oddziały są zawieszane, ale też działalność przedszkola właściwie bez 
większych problemów jest. Jeżeli chodzi o klasy 1-3 one też wróciły do szkół i też działają normalnie. 
Jeżeli chodzi o testy to przeprowadzono u 20 osób i nie wykryto żadnego przypadku pozytywnego. 
Teraz jeżeli chodzi o starszych to pan burmistrz też wspomniał, no prawdopodobnie starsze klasy nie 
wrócą też jeszcze do szkół, ale mi się wydaje, że powinny już wrócić do szkół, w pierwszej kolejności 
klasy 8, ponieważ powinny się przygotować do egzaminu zewnętrznego, który odbędzie się w maju, 
no i ważne jest to, aby ta młodzież była przygotowana jednak w stacjonarnym trybie niż w 
internetowym, ponieważ jakość pracy jednak jest to wówczas inna. Chociaż obecnie odbywają się 
pewne konsultacje w mniejszych grupach, ale jednak powrót do normalnej klasy byłby lepszy. No ale 
cóż, mamy taką sytuację jaką mamy, musimy się z tym liczyć, że nie wiadomo jak to się jeszcze ułoży, 
ponieważ pan minister zdrowia straszy nas znowu, że jeżeli będzie gorzej to znowu będzie gorzej no i 
ale zobaczymy jak to, jak to się wszystko potoczy. To było na jednym spotkaniu, a w dniu dzisiejszym, 
aha jeszcze opracowaliśmy też plan pracy na tym samym spotkaniu, który jest obecnie przedstawiony 
w materiałach sesyjnych a na dzisiejszym spotkaniu wspólnym spotkaniu komisji, wszystkich komisji 
omawialiśmy materiały przygotowane na dzisiejszą sesję, dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady - Dziękuję, bardzo proszę teraz przewodniczącego Komisji Rodziny, Zdrowia i 
Pomocy Społecznej panią Bernadetę Niebrzydowską o przedstawienie informacji z działalności komisji.

Przewodnicząca Komisji Rodziny, Zdrowia i Pomocy Społecznej Bernadeta Niebrzydowska - Panie 
Przewodniczący, panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Komisja Rodziny, Zdrowia i Pomocy Społecznej 
spotkała się w okresie międzysesyjnym dwa razy: 1 lutego, gdzie opracowała plan w pracy na rok 
2021 oraz 11 lutego przeanalizowała materiały sesyjne na dzisiejszą sesję, dziękuję.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo, jeszcze Komisja Budżetu i Finansów, bardzo proszę pana 
Przewodniczącego o przedstawienie informacji.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Andrzej Kulesza - Panie Przewodniczący, panie 
Burmistrzu, panie, panowie Radni, dnia 4 lutego sporządzono plan pracy Komisji Budżetu i Finansów 
Rady Miejskiej w Brusach 2021 rok oraz dnia dzisiejszego analizowano materiały na dzisiejszą sesję, 
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dziękuję bardzo.

Ad. 6 a)

Przewodniczący Rady - Teraz przystąpimy do kolejnego punktu, w którym będziemy omawiali i 
podejmowali uchwały. Pierwsza uchwała przygotowana na dzisiejszą sesję w sprawie uchwalenia 
wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Brusach na lata 2020-2025. Przewodniczący Rady odczytał treść 
projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Dzisiaj przed sesją mieliśmy spotkanie wszystkich komisji i 
był ten temat bardzo szeroko też omawiany, oczywiście zasadniczy treść tej uchwały to jest załącznik, 
czyli wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych, który jak już tutaj w 
uzasadnieniu jest wspomniane jest niezbędny do tego ażeby wystąpić o zatwierdzenie taryf przez 
przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne. Jeżeli państwo pozwolicie ten plan oprócz tutaj 
rozdzielenia na lata, czyli 2020-2025 określa zadania, jakie są przewidziane szczegółowo w 
poszczególnych tych pierwszych zawłaszcza latach, później ostatni rok 2025 jest bardzo dużo zadań o 
bardzo dużej wartości tutaj już wcześniej w trakcie dyskusji doszliśmy do konkluzji, że to są zadania, 
które no od 2025 będą realizowane w miarę uzyskania środków finansowych zewnętrznych w i ramach 
posiadanych własnych środków ZGK. Natomiast te lata pierwsze 3 lata do 2024 są rozpisane tutaj 
szczegółowo z wartościami już na podstawie już szczegółowych kosztorysów. Czy ktoś z państwa 
Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, w takim razie przystępujemy do głosowania. 
Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały, będzie to uchwała nr 184 w sprawie uchwalenia 
wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Brusach na lata 2020-2025 proszę o podniesienie ręki i zagłosować 
na tablecie, kto jest za, dziękuję, kto jest przeciw, dziękuję, kto się wstrzymał, dziękuję. W głosowaniu 
brało udział 12 radnych, wszystkie głosy są za, w związku z tym Rada jednogłośnie podjęła uchwałę nr 
184.

Ad. 6 b)

Przewodniczący Rady - Kolejny projekt uchwały dotyczy planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w 
Brusach na 2021 rok. Tutaj w sprawozdaniach w informacjach panów, państwa przewodniczących była 
mowa o tym, że takie plany pracy zostały przez poszczególne komisję opracowane i tak opracowane 
plany pracy są dzisiaj przedmiotem tej uchwały i zatwierdzenia przez radę, więc treść uchwały jest 
następująca: na podstawie ustawy o samorządzie gminnym Rada Miejska uchwala, co następuje 
paragraf 1 przyjmuje się plan pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Brusach na 2021 rok w brzmieniu 
załączników nr 1 do 7 do uchwały, 1 do 7 to są to są plany pracy poszczególnych komisji, tak, 
załącznik numer 1 plan pracy komisji Budżetu i Finansów, załącznik numer 2 to jest plan pracy 
Komisji, Oświaty Kultury i Sportu, załącznik numer 3 plan pracy Komisji Rodziny, Zdrowia i Pomocy 
Społecznej, załącznik 4 plan pracy Komisji Rolnictwa i Środowiska, załącznik nr 5 plan pracy Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Bezpieczeństwa Publicznego, załącznik nr 6 plan pracy Komisji Rewizyjnej i 
załącznik nr 7 plan pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Pozwolicie Państwo, jeżeli nie usłyszę tutaj 
głosów sprzeciwu i innych wniosków uznam, że rada nie wymaga, państwo radni nie wymagają żeby 
przedstawiać szczegółowo plany pracy poszczególnych komisji, chyba że są jakieś głosy inne? Nie 
widzę, w takim razie proponuję przegłosować tą uchwałę i przyjąć te plany pracy przedłożone przez 
poszczególne komisje. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały nr 185 w sprawie planów 
pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Brusach na 2021 rok proszę o podniesienie ręki i zagłosowanie 
na tablecie, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał. W głosowaniu brało udział 12 radnych. Wszystkie 
głosy są za, w związku z tym rada jednogłośnie podjęła uchwałę.
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Ad. 6 c)

Przewodniczący Rady - Kolejna uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji listu otwartego pod tytułem 
list otwarty do Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, Członków Rządu RP, Posłów, Senatorów, Wójtów i 
Radnych Gmin w Polsce "Alarm! STOP zabójczemu GMO - STOP niebezpiecznej SZCZEPIONCE!". 
Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały. Ponieważ to jest petycja, więc ona jest pierwszym 
jakby etapem rozpatrywania to jest praca komisji, która jest powołana do tego typu petycji, jest to 
komisja petycji, wniosków, petycji skarg, wniosków i petycji, która no ten to znaczy projekt tej uchwały 
przygotowała i opiniowała. Bardzo proszę Przewodniczącą komisji panią Marzenę Leszczyńską o 
przedstawienie uzasadnienia do tak przedstawionego projektu uchwały, bardzo proszę.

Przewodnicząca Komisji Skarg, wniosków i Petycji Marzena Leszczyńska odczytała treść uzasadnienia

Przewodniczący Rady Zbigniew Łącki - Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa Radych chciałby zabrać na 
głos? Pan Michał Szczepański, bardzo proszę.

Radny Michał Szczepański - Panie Przewodniczący, panie Burmistrzu, Wysoka Rado, bo ja nie wiem 
czyja dobrze rozumiem treść petycji, bo wydaje mi się, że petycja wnosi o poparcie listu otwartego, a 
nie o wykonywanie jakiś konkretnych ustaw czy uchwał, czy ja źle to zrozumiem, bo pani tutaj bardzo 
dużo tych paragrafów przytoczyła. No ja ich tak nie ogarniam, ale czy ja źle rozumiem tą petycję czy 
naprawdę chodzi tylko o poparcie listu otwartego lub go nie poparcie, bo teraz w tej chwili mamy o 
tym zadecydować. Proszę o wyjaśnienie.

Przewodnicząca Komisji Skarg, Petycji i Wniosków Marzena Leszczyńska - Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado, no nie tylko wydaje nam się, że chodzi im o to, żeby zaprzestać tak jak jest to w petycji 
napisane, że nie ma być szczepionek, że jakby ludzie nie wiedzą konkretnie, co taka szczepionka 
może nam zagrażać. Chodzi też o to, żeby na przykład upoważnić Rząd, nie upoważnić, zmusić do 
tego, ażeby zaniechał wprowadzonych ograniczeń wolności gospodarczych, to nie tylko chodzi o 
otwarty list, ale jest tam napisane, że właśnie mamy zaprzestać szczepień, i bo to jest jakby nie wiem, 
no nie wiem, może poprosimy panią radcę prawnego, bo wydaje mi się, że wszystko jest w 
uzasadnieniu jest petycja, nie wiem czego Pan nie rozumie.

Przewodniczący Rady - To znaczy ja może tutaj odczytam, bo to jest w petycji na końcu, bo jest to 
dosyć szeroko, ta petycja dosyć tutaj omawia ten temat dosyć szeroko i jest na końcu żądanie, 
żądania, więc to są takie: Żądamy natychmiastowego zaprzestania tego eksperymentu na mnie i 
moich rodakach, żądamy dopuszczenia do mediów publicznych polskich i zagranicznych lekarzy i 
naukowców, takie są żądania, żądamy odwołania wszystkich ograniczeń Wolności, Żądamy od 
adresatów tego listu otwartego to jest właściwie to, to ostatnie żądanie tutaj skierowane do nas, a 
zwłaszcza od Członków Rządu RP deklaracji osobistego poniesienia wszystkich konsekwencji prawnych 
i finansowych wobec osób, które są lub będą ofiarami ich fatalnych decyzji dotyczących masowych 
szczepień oraz polityki w związku z tak zwaną pandemia koronawirusa. Więc tutaj nie jest, że mamy 
poprzeć czy coś tylko żądanie, żądania jest konkretnie, tak. Więc z uzasadnienia tutaj prawnego 
wynika, że no nie jest to kompetencją rady gminy zobowiązywanie innych organów władnych do 
podejmowania tego, żeby ich wymuszać jakieś decyzje, więc tak ja rozumiem po prostu prawne tutaj 
uzasadnienie tak podjętej tak przygotowanej uchwały. No macie państwo w materiałach szeroko to 
omówione, więc każdy pewnie inaczej troszeczkę rozumie, rozumie, zrozumie i żądanie i rozumie 
powiedzmy to uzasadnienie, ale no co jeszcze więcej możemy tutaj powiedzieć, no możemy 
podyskutować, bardzo proszę, pan Marcin Cysewski.
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Radny Marcin Cysewski - Dziękuję, widziałem, że pan Andrzej też się zgłaszał, myślałem, że kolejność 
była inna, ale wiadomo jak już jestem wywołany to chciałbym przedstawić tutaj, że w uzasadnieniu 
jest też napisane, że ta uchwała też, że ta petycja spełnia wymagania formalne stawiane petycjom, 
tak, że jest już tutaj czytam, wskazano podmiot wnoszący petycję z podaniem osoby reprezentującej, 
czyli ona tutaj jakby spełniała wszelkie znamiona tej petycji. Tutaj już jeżeli chodzi o już samą, jakby 
samą petycję interpretacje każdego z nas z osobna, oczywiście każdy tak jak przewodniczący tu 
wskazał że każdy może z nas mieć tutaj swoje wyrobione zdanie odnośnie tych szczepionek, czy 
różnych szczepionek, bo coraz więcej ich na rynku i tak naprawdę to to już nie będzie tylko pytanie 
czy się szczepić tylko czym się szczepić, bo tutaj nad tym będzie się też trzeba może bardziej 
zastanawiać, ale znamiona tej petycji są, a my tak naprawdę wszystko już któraś jest co sesja jest 
taka petycja i tak naprawdę wszystkie jest na końcu jest z uzasadnieniem, że nie spełnia, a w jednym 
formalnie spełnia, także tak nie do końca jasność.

Przewodniczący Rady - To znaczy, chyba niezrozumienie, bo ona spełnia wymogi petycji i ją 
rozpatrujemy, ale ze względu na to, że ta petycja idzie w kierunku takim, żebyśmy my podejmowali 
działania, do których nie jesteśmy uprawnieni to dlatego odmawiamy, tutaj nie uwzględniamy tej 
petycji, ja to tak rozumiem.

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marzena Leszczyńska - Tak, gmina nie może 
wychodzić poza swoje kompetencje, to nie jest jakby nasze zadanie, tak, ja już powtarzałam to na 
komisji wspólnej, że uchwała jest sprawdzana przez organ nadzoru i potem na pewno wojewoda 
odrzuciłby taką uchwałę, która byłaby niezgodna z przepisami, tak, no nie wiem pani Mariolu, czy 
możemy panią Sekretarz poprosić.

Przewodniczący Rady Zbigniew Łącki - Pan Andrzej się zgłaszał jeszcze. Pan Marcin wskazał, że pan 
Andrzej wcześniej, ja nie zauważyłem, pan Andrzej Wiecki, tak?

Radny Andrzej Wiecki - tak, dziękuję Marcinie, za taką uprzejmość. Nie, chodzi mi o tą petycję po 
prostu, myślę, że ona w ogóle jest bezzasadna dlatego, że nie ma obowiązku szczepienia, każdy 
obywatel może się szczepić lub nie. Wiemy nawet nauczyciele w tej chwili mają się szczepić, mogą się 
szczepić, tylko pewna część około 50% deklaruje chęć szczepienia, jest wolność, czyli nikt nie zmusza 
ani lekarzy, ani pielęgniarek, ani nauczycieli, ani starszych osób, to też wiem, że niektórzy niektóre 
starsze osoby też się nie szczepią, bo mają obawy, pewnie i słusznie, kto ma obawy ten nie szczepi, 
kto nie ma obaw się szczepi. No i tyle. Natomiast szczepionek jest i tak za mało, także, a chętnych na 
razie jest o wiele więcej. Myślę, że problemu nie ma, no a ta petycja jest no, bo niektórzy chcą 
zaistnieć, żeby coś tam działać i też pewnie mają rację jak zawsze racja gdzieś tam jest pośrodku, bo 
mnie wszystkim na pewno te szczepionki wychodzą na zdrowie, ale większość, zdecydowana 
większość na pewno pomaga, no a ludzie wybierają czy chcą czy nie chcą się szczepić, także to jest 
wolny wybór, tu nikt nikogo nie zmusza, a ta petycja no mówię, no organizację chcą zaistnieć być 
może i stąd ta petycja do prezydenta i do wszystkich o to, aby, no właściwie nie wiemy o co, no bo 
nikt nikogo nie zmusza, nie wiem o co, no chyba, że o te restrykcje, ale jeżeli restrykcji by nie było No 
to może byłoby tak jak w Portugalii, że nie ma miejsc nawet w szpitalach dla chorych i ludzie umierają 
masowo. Także naprawdę, to jest ciężki problem i trudny problem także ja myślę, że ta petycja no 
jest, bo jest, ale nie dotyczy właściwie nas, także nikt nawet do tego nas nie zmusza, dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo, ktoś się zgłaszał do wypowiedzi, pan Michał, aha Pan Dariusz 
Rutowski się nie zabierał, Pan Dariusz Rutkowski, bardzo proszę.

Radny Dariusz Rutowski - Szanowny panie Przewodniczący, szanowni Radni, szanowny panie 
Burmistrzu, uważam, że powinniśmy wyrażać zdanie na tematy na temat spraw, które dotyczą 
mieszkańców, niezależnie od tego czy mamy tutaj jakąś moc sprawczą czy nie mamy, powinniśmy 
rozmawiać o tym i wyrażać zdanie. Jeżeli chodzi o tą petycję przynajmniej tak jak ja to rozumiem jest 
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to poparcie listu otwartego, to listu otwartego i tutaj też powinniśmy po prostu wyrazić swoje czy 
popieramy czy nie popieramy taki otwarty. Petycja dotyka bardzo istotnych spraw a więc chociażby 
informacji w mediach publicznych, takiej obiektywnej informacji, której uważam, że brakuje w 
mediach publicznych, a więc informacji lekarzy i naukowców krajowych i zagranicznych na temat 
ewentualnych powikłań poszczepiennych i innego punktu widzenia niż taki oficjalny, który widzimy w 
telewizji polskiej. Petycja także dotyczy odwołania ograniczeń wolności, które w obecnym czasie maję 
miejsce i które niektórych dotykają bardzo boleśnie, także no mam tutaj nieco inne zdanie niż komisja 
petycji, dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady - Dziękuję i pan Michał Szczepański, bardzo proszę.

Radny Michał Szczepański - Dziękuję panie Przewodniczący, ja chciałbym jeszcze jakby 
uporządkować, bo tutaj sama petycja moim zdaniem tak jak tutaj kolegi Dariusz, ona dotyczy 
poparcia lub nie poparcia listu otwartego, więc żądania, które są w tej petycji są skierowane do 
adresatów listu. My nie jesteśmy adresatami i teraz jak ja mam wątpliwości, odpowiedź, którą 
wypracowała komisja skarg i zażaleń chyba nie do końca jest prawidłowa, ta odpowiedź to jest jakby 
odpowiedź całej rady, też jakby części mnie, dlatego ja chciałbym, żeby ta odpowiedź była 
prawidłowa. Jeżeli mówimy o jakimkolwiek wymuszaniu czy wprowadzaniu jakiś żądań to faktycznie 
był tutaj to pan przewodniczący ujął, że my możemy wpływać na pana prezydenta ewentualnie, ale 
czy popieranie listu to już jest jakiś wpływ czy wywierania nacisków, nie wiem, wydaje mi się, że tutaj 
należało się skupić wąsko typowo na poparciu lub nie poparciu listu otwartego, dziękuję.

Przewodniczący Radny - Pan Michał Kin, bardzo proszę. Panie Michale, nie słyszymy pana, no nie 
słyszymy, może pan spróbuje, a w międzyczasie Pan Marek Zblewski jeszcze się zgłaszał, może 
popróbować z mikrofonem, Pan Marek Zblewski, bardzo proszę.

Radny Marek Zblewski - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja uważam, że radni gminy nie są od 
tego, żeby komuś narzucać czy nie narzucać szczepienia się przeciwko wirusowi. To jest wolna wola 
każdego mieszkańca naszej gminy, jakbyśmy wchodzili daleko w kompetencje osobiste naszych 
mieszkańców nakłaniać go czy nie nakłaniać do przyjmowania szczepionek, dziękuję.

Przewodniczący Rady - Dziękuję. Może spróbuję pan Michał Kin jeszcze raz, bardzo proszę. No nie 
słyszymy. No trudno. To pan Marcin Cysewski, bardzo proszę.

Radny Marcin Cysewski - Tak, ja podzielam tu wszelkie głosy, każdy z nas tutaj ma pewnie jakąś tutaj 
rację w tym wszystkim tylko, że to co pan Andrzej Wiecki mówi nikt nikogo nie zmusza, pewnie, że 
tak, i to każdego jest oddzielna wola, ale ja to tutaj też jeżeli chodzi o tą petycję,bo my tak w zasadzie 
debatujemy nie nad tym, co, czy mieszkańcy nasi tutaj naszej gminie dajmy na to czy my mamy 
wskazywać czy tak czy nie, tylko chodzi o to, tak jak Michał Szczepański powiedział, nie jesteśmy 
adresatem tego listu, my tylko w zasadzie możemy go jakby poprzeć, że on pójdzie dalej czy go po 
prostu anulujemy i zostawiamy go bez rozpatrzenia, a w zasadzie jak wspomniałem wcześniej 
formalne znamiona petycji spełnia, także że no nie wiem czy nie powinniśmy właśnie, bo jedziemy 
schematycznie cały czas jakakolwiek by petycja nie przyszła to albo nie ma podpisu albo za dużo 
podpisów. No tutaj jest jasno stwierdzone, że by spełniała, ale no ale na końcu ale nie. No nie do 
końca jest to wszystko jasne.

Przewodniczący Rady - Dobrze, proszę państwa, widzimy tutaj na łączach panią Grażynę Felską radcę 
prawnego, może parę słów jeszcze wyjaśnienia pani mecenas, bardzo proszę.

Radca Prawny Grażyna Felska - Dzień dobry Państwu, oprócz tego, co już pani przewodnicząca

Komisji Skarg i Wniosków powiedziała, tytułem uzasadnienia takiego tak do projektu uchwały 
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złożonego trzeba dodać, że zgodnie z ustawą o petycjach musi być to żądanie czy kwestia zawarta w 
petycji musi mieścić się w zakresie zadań i kompetencji adresata petycji, to jest bardzo ważne, musi 
mieścić się w zakresie zadań i kompetencji gminy w tym momencie. I teraz w sytuacji, kiedy widzimy, 
że ta treść petycji została jednocześnie też skierowana do Prezydenta, Członków Rządu RP, Posłów i 
Senatorów. No to w tym momencie nie mając na uwadze to czy ona mieści się w kompetencjach 
ustawy o samorządzie gminnym, którą jesteśmy obowiązani się kierować to musimy to rozdzielić. 
Niewątpliwie gdyby iść za tokiem wywodów części z państwa radnych, że przyjmujemy tą petycję do 
rozpatrzenia, to jedyną podstawą prawną mogła, mógłby być artykuł 18 ustęp 1 o samorządzie 
gminnym, który mówi, że we wszystkich sprawach niezastrzeżonych do kompetencji rady, prawda, 
innych organów rozstrzyga rada. No nie możemy zastosować takiego rozwiązania, bo to jest zbyt 
ogólna podstawa prawna. A dalej, no i nie ulega wątpliwości, że proszę się z drugiej strony 
zastanowić, co też miałam na uwadze, no jakie miałoby być rozstrzygnięcie tutaj tej uchwały, w jakim 
kierunku, co chcielibyście państwo postulować. Oczywiście warunków formalnych to to wszystko, co 
tutaj się zgadza to jest spełnione. Ale ustawa wyraźnie zaznacza, że muszą być to zadania mieszczące 
się w kompetencje gminy, proszę to mieć na uwadze. To nie jest tak, że możemy sobie ogólnie coś 
powiedzieć i dalej dajemy to do realizacji, ale kwestia kto może w takim zakresie jak ta petycja rada 
zrobić i jak to się potem przełoży na wykonanie, bo na razie to tytułem tyle.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo. Do wypowiedzi zgłasza się też pan Michał Szczepański, ale 
pan Michał Kin jeszcze chciał, czy jest z panem łączność? Pan Michał Kin, bardzo proszę. Dalej nie 
słyszymy, dobrze, bardzo proszę pan Michał Szczepański.

Radny Michał Szczepański - Ja mam w takim razie takie pytanie tutaj do pani Radczyni, nie też nie 
oczekuję, że pani dziś odpowie, ale to w takim razie czy do kompetencji rady należy popieranie lub nie 
popieranie listu otwartego.

Radca Prawny Grażyna Felska - Ale w mojej ocenie to nie jest kwestia tylko poparcia listu otwartego, 
bo trzeba mieć na uwadze, że w treści tej petycji mamy w sumie pięć różnych żądań i te żądania to 
nie jest tylko kwestia poparcia listu, to nie jest taki list otwarty, to są konkretnie sformułowane 
żądania. Proszę się wczytać w treść tych zapisów. Pan Przewodniczący już częściowo tutaj cytował, bo 
jest żądanie zaprzestania eksperymentu, żądanie dopuszczenia mediów z uwagi na możliwe 
powikłania, żądania odwołania wszystkich ograniczeń wolności gospodarczych. Także rada, gdyby 
przyjąć, że idzie w kierunku poparcia no to musiałaby wypracować, ale to wszystko w oparciu o jaką 
podstawę prawną? Ta podstawa prawna z artykułu 18 ustęp 1 jest zbyt ogólna, to zawsze idąc dalej 
nigdy nie będzie to kompetencja radny gminy, zawsze w pewnym momencie do tego, że aha, tu już 
nie, to już nie jest nasza kompozycje. No i tu...

Przewodniczący Rady - No nie słyszymy w tej chwili pani, pani Mecenas, coś też się zacięło, no coś nie 
słyszymy pani mecenas, a teraz słyszymy, dobrze.

Radca Prawny Grażyna Felska - Nie bez powodu ona została do organów między innymi 
kompetentnych do Rady Ministrów, Prezesa Rady Ministrów. No to są organy właściwe. Ustawa też 
mówi, gdyby tak się nie stało to mielibyśmy obowiązek przekazania tej petycji do organu właściwego.

Przewodniczący Rady - Dobrze, zgłaszał się też do wypowiedzi pan...

Radca Prawny Grażyna Felska - Treść tej petycji nie ma tylko charakteru programowego, 
intencjonalnego czy postulatywnego. Autorzy żądają dalej idących działań, do których rada nie ma 
umocowania ustawowego.

Radny Marcin Cysewski - Pani Prawnik, no dobrze, tylko, że te żądania nie są skierowane do nas jako 
radnych, ja tego nie odbieram, że one są do mnie, że ja mam jakby odpowiedzieć czy ja się zgadzam z 
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tymi żądaniami czy nie, one będą skierowane po prostu dalej i mi się wydaje że jeżeli jest taki list 
otwarty to jest do Prezydenta, Senatorów, Posłów, Radnych w Polsce to jeżeli taka Międzynarodowa 
Koalicja tam Ochrony Polskiej wsi, z takiego maila to jest tutaj wysłane, to myślę, że oni chyba 
prawnie to też jakoś przygotowali, że oni to wysyłają. No bo jeżeli by wiedzieli, że to nic na przykład 
by żadnego odzewu by nie było to myślę, że by tego nie formułowali, bo to przecież byłoby bez sensu.

Radca Prawny Grażyna Felska - No nie może pan mówić, że nie byłoby odzewu, ponieważ adresatów 
jest tak wielu, że z pewnością Prezes Rady Ministrów członkowie rządu RP są adresatami jak 
najbardziej właściwymi i gdyby nie to wskazane to rzeczywiście musielibyśmy zgodnie z ustawą o 
petycjach przekazać tą petycję do organu właściwego. W związku z tym, że ta petycja została 
skierowana m.in. do członków rządu nie musimy tego czynić. I to jest adresat właściwy. Petycja, tak 
jak już zostało powiedziane, musi się mieścić w obszarze działania i dotyczyć tutaj tego kręgu 
lokalnego, i my nie mamy kompetencji do tego, żeby nią się dalej zajmować po prostu, nie pozwalają 
nam na to żadne przepisy.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo, pani sekretarz pani Mariola Rodzeń bardzo proszę.

Sekretarz Gminy Mariola Rodzeń - Dzień dobry Państwu, Panie Przewodniczący, Państwo radni, panie 
Burmistrzu, pani Mecenas, ja jeszcze może dodam tutaj słuchając, przysłuchując się państwa 
wypowiedziom należałoby chyba sobie zadać pytanie, już nie to, czy my jesteśmy władni czy nie, na 
to pani mecenas bardzo jasno powiedziała, że to nie leży w naszej kompetencji, ale czy my naszym 
autorytetem czy państwo swoim własnym autorytetem każdego z was jesteście w stanie dzisiaj 
powiedzieć, czy te szczepionki działają, czy nie działają, czy my chcemy się szczepić, czy my nie 
chcemy się szczepić, czy my naszym mieszkańcom chcemy powiedzieć szczepcie się albo nie 
szczepcie się. Ponieważ podjęcie takiej uchwały dzisiaj, która nawołuje do tego, żeby zaprzestać 
szczepienia się jest to po pierwsze działanie wbrew prawu, ponieważ na burmistrza Brus, na gminę 
Brusy została nałożona decyzja wojewody Pomorskiego o tym, aby dowozić do szczepień, aby 
zorganizować takie szczepienia, więc otrzymaliśmy polecenie wojewody wydane z mocy prawa. A 
dzisiaj państwo, jako Radni, macie zdecydować, aby powiedzieć naszym mieszkańcom szczepmy się 
podejmując petycję. Petycja nie jest oderwana od tego co się w niej pisze. Musimy to rozpatrzyć, tę 
sprawę, dwojako; w dwojaki sposób i na mocy dwóch ustaw, o tym, o czym mówił pan Marcin, że to 
jest tylko petycja i że ona jest prawidłowa a my jej nie możemy podjąć to to wynika z ustawy o 
petycjach, ustawa o petycjach określa wszystkie właściwości petycji Jak ta petycja ma wyglądać i 
kiedy jest formalnie pod względem formalnym poprawna I ta petycja pod względem formalnym 
kłaniając się w stronę ustawy o petycjach jest poprawny, więc musimy ją rozpatrzyć, natomiast tak jak 
pani mecenas już powiedziała według ustawy o samorządzie gminnym my nie jesteśmy adresatem tej 
petycji i powinniśmy ją przekazać do adresata petycji patrz Rządu. Z racji tego, że decyzja była 
przekazana również do rządu tak wynika z treści tej petycji, my tego robić nie musimy, więc nie wiem 
czy dla pana Marcina będzie to już jasne, że petycja jest pod względem formalnym prawdziwa, 
natomiast my nie jesteśmy kompetentnym organem do rozpatrzenia tego. Trzecia sprawa, i dla mnie 
chyba byłaby najważniejsza i tak myślę, że tak bym państwu tutaj na tę kwestię radziła zwrócić uwagę 
najważniejszą, najważniejsza sprawa, czy my jesteśmy kompetentni jako ludzie dzisiaj patrząc na 
swoją wiedzę na to co wiemy w sprawie szczepionek i w sprawie tej choroby powiedzieć naszym 
mieszkańcom to szczepcie się-nie szczepcie się. To jest dla mnie najważniejsza rzecz. Ja osobiście 
takiej wiedzy nie mam i nigdy w życiu nie sugerowałabym naszym mieszkańcom tego czy mają się 
szczepić czy nie. To jest takie najważniejsze. Jeżeli państwo podejmujecie list otwarty, ja wiem, że to 
jest tylko list otwarty, ale list otwarty ma swoją treść i w tej tutaj treści, bo pan Michał mówi, to jest 
tylko list otwarty i popieramy tylko list otwarty, No to nie jest tak, że tylko list otwarty ten list otwarty 
na swoją pewną treść i w tej treści mówi się szczepmy się albo nie szczepmy się, więc jeśli państwo 
popieracie list otwarty to mówicie swoim mieszkańcom nie szczepmy się, to jest zagrożenie, proszę 
się nie szczepić. Tak według mnie należy rozumieć tę petycję i te kwestię.
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Przewodniczący Rady - Pan Michał Szczepański, proszę bardzo.

Radny Michał Szczepański - Pani Sekretarz, pani ma oczywiście rację, że ten tekst nie jest oderwany 
od tego co rzeczywiście, ale żeby moja intencja była jasna, ja po prostu uważam, że odpowiedź jest 
nie do końca prawidłowa. Moim zdaniem powinno to wyglądać tak: ta petycja powinna zostać 
przegłosowana i o zależnie od wyników głosowania po prostu poinformowana, ci ludzie, którzy to 
składają, niestety my tego nie popieramy lub popieramy. Ja tu naprawdę się nie rozwodzę nad istotą 
czy należy się szczepić czy nie, bo ja nie mam takiej wiedzy, tak jak tutaj wszyscy wkoło powtarzają. 
Uważam, że ta odpowiedź cała jest po prostu niepotrzebna, nie zła, ale jak by chyba zbędna, 
powinniśmy chyba głosować popieramy lub nie popieramy, i to tyle, dziękuję.

Sekretarz Gminy - Ale tak państwo głosujecie. Uchwała mówi, nie popieramy, więc jeżeli ta uchwała, 
bo musimy mieć tak albo nie, przyjęliśmy na nie, bo tak sugerowała komisja i tak wynikało z jej 
sprawnej analizy, mówi, że nie. Jeżeli więcej głosów będzie na nie, no to będzie przyjęta, że tak, 
rozumie mnie pan jak głosujemy? Coś musimy głosować, musimy głosować tak lub nie, głosujemy nie, 
jeżeli będzie więcej głosów na tak, no to w takim razie nie przyjmujemy.

Radny Michał Szczepański - Pani Sekretarz, będziemy głosowali czy my jesteśmy kompetentni 
spełniać wymogi tej jakby żądania nad tym będziemy według mnie głosowali, chodziło by o to żeby 
przegłosować czy popieramy czy nie.

Przewodniczący Rady - Pan Marcin Cysewski, bardzo proszę.

Radny Marcin Cysewski - Dokładnie, ku woli ścisłości, bo to się robi teraz trochę bardzo delikatna sfera 
żebyśmy nie bardzo zgadzam tutaj z panią Sekretarz tutaj, że my nie jesteśmy tutaj, ja nigdy nikomu 
nie powiem, że ma się szczepić czy się nie ma szczepić. To co już wspomniałem wcześniej mamy dużo 
tych szczepionek i niby trzeba byłoby może się zastanowić, jaką szczepionkę tak naprawdę wybrać to 
będzie bardziej zastanawiające się nad aniżeli czy lub nie, tylko żeby żebyśmy teraz właśnie tutaj nie 
wyszli jakoś z tą petycją, że teraz co to teraz odrzucimy, no to to jesteśmy jak za szczepieniami, a jak 
nie odrzucimy to jesteśmy przeciw szczepieniami, w takich kategoriach ja bym nie chciał być 
postrzegany, bo tutaj tylko chodzi mi, bo nie wiem teraz jak ja mam tutaj, ja nie chcę być przeciw 
jakby tutaj tej uchwale, bo wniosek jest taki, że odrzucamy to, ale też nie chciałbym być jakby no nie 
wiem jak to ująć po prostu, żeby nie było tak, że my to zostawiamy formalnie to co Michał powiedział, 
że żebyśmy głosowali później jakby to przeszło po prostu ten przez ten, bo teraz wyszedł wniosek z 
komisji, to jest po rozpatrzeniu komisji a nie całej rady.

Przewodniczący Rady - Tak, ale decyzję ostateczną podejmuje rada. To jest propozycja przygotowana 
przez Komisję, oczywiście, a ostateczną decyzję podejmuje rada. Dobrze, czy ktoś z państwa jeszcze 
chciałby zabrać głos? Nie widzę, w takim razie przystępujemy do rozstrzygnięcia. No jest to trudna 
kwestia, ale no musimy się na coś zdecydować, bo to nie można tak powiedzieć, jak pan Marcin, że ja 
nie wiem jak tutaj postąpić czy coś inaczej napisać. Zdecydowaliśmy się, komisja tutaj przy pomocy, 
no pomocy prawnej, przygotowała taki projekt uchwały i teraz musimy się zdecydować, czy taką 
uchwałę popieramy czy nie popieramy, która no ta uchwała akurat mówi, że nie uwzględniamy tej 
petycji, tak no i taki jest projekt uchwały i teraz musimy się opowiedzieć, no to to uważam, że 
możemy długo jeszcze dyskutować, będziemy mieli pewnie różne zdania, ale no musimy dojść do 
rozstrzygnięcia, tak, rada nie jest jednoosobowa, więc tutaj zdania będą na pewno różne, ale musimy 
tutaj do jakiej konkluzji dojść. W takim razie proponuję przystąpić do głosowania. Kto z państwa 
Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji listu otwartego list otwarty do 
Prezydenta RP, Członków Rządu RP, Posłów, Senatorów, Wójtów, Radnych Gmin w Polsce "Alarm! 
STOP zabójczemu GMO - STOP niebezpieczniej SZCZEPIONCE!" w brzmieniu przedstawionym 
wcześniej. Kto jest za,kto jest przeciw, kto się wstrzymał, proszę o podniesienie ręki i zagłosowanie na 
tablecie. Brakuje jeszcze jednego głosu, jest, dziękuję. W głosowaniu brało udział 12 radnych: 9 
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głosów jest za, 1 przeciwny, 2 wstrzymało się od głosowania. Stwierdzam, że rada większością głosów 
podjęła uchwałę nr 186 w sprawie rozpatrzenia petycji.

Ad. 6 d)

Przewodniczący Rady - Przystępujemy do kolejnego projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Brusy 
w 2021 roku. Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. Proszę państwa, do, załącznikiem 
również do tej uchwały jest deklaracja społecznego opiekuna kotów wolno żyjących, takich tutaj 
opiekunów też mamy wcześniej. Jest to co roku przyjmowana uchwała także kto państwa Radnych 
ewentualnie chciałby zabrać głos bardzo proszę. Pan Marcin Cysewski, bardzo proszę.

Radny Marcin Cysewski - Tak, dziękuję. Panie Przewodniczący, no tutaj nie do doprecyzował pan, jakie 
to są też koszty dla gminy, to ja tutaj może doczytam, że jest to, na ten cel jest przeznaczone 51.400 
złotych. I to tak naprawdę odkąd jestem radnym, mnie troszeczkę zastanawia zawsze że ile też gmina 
płaci za te zwierzęta bezdomne wyłapywane i tak dalej, i tutaj mam może pytanie, bo widzę, że jest z 
nami już dyrektor Wydziału Rolnictwa i Środowiska, chciałbym dopytać, ile tych zwierząt rzeczywiście 
w ubiegłym roku, czy mamy taką statystykę czy to nam spada czy rośnie, te zwierzęta bezdomne, bo 
tutaj chciałbym zauważyć, że dzisiaj w dobie internetu i różnych mediów społecznościowych jest 
bardzo dużo takich informacji ze zdjęciem, że zaginął pies, jest jego zdjęcie gdzie go znaleziono i tak 
dalej i podejrzewam, że dużo takich pupili się odnajduje i wraca do właścicieli, czy taki trend jest 
zauważalny. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady - Tak rzeczywiście istotną sprawą tutaj jest kwota, która jest przeznaczona na 
program na realizację tego programu, jest to kwota w budżecie gminy Brusy na 2021 51.400 zł z 
rozdziałem na wyłapywanie bezpańskich psów i utrzymanie w schronisku 41.400, zakup karmy dla 
wolno żyjących kotów oraz psów oczekujących na transport do schroniska 3000 zł i opieka 
weterynaryjna w przypadku zdarzeń drogowych 5000 zł oraz wyłapywanie nieudomowionych 
niebezpiecznych zwierząt 2000 zł. Oczywiście to jest bardzo istotna informacja, oczywiście w tej 
uchwale to jest. Dla uzupełnienia tyle podałem. Bardzo proszę o zabranie głosu pana dyrektora 
Zbigniewa Lemańczyka, bardzo proszę.

Dyrektor Wydziału Środowiska i Rolnictwa Zbigniew Lemańczyk - Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado, jeśli chodzi o liczbę wyłapywanych psów z terenu gminy Brusy to, Brusy to ostatnich latach 
kształtowało się to na poziomie od 8 do 14 sztuk. Mamy podpisaną umowę z Fundacją Animals na 
wyłapywanie, transport i przechowywanie tych zwierząt w Schronisku w Kościerzynie. Zakładamy, że 
co roku liczba takich tych zwierząt nie przekroczy wartości 23 sztuk. Dodam, że już w roku bieżącym 
już mamy wyłapane 4 psy bezpańskie z terenu naszej gminy i tak na dobrą sprawę nie jesteśmy w 
stanie przewidzieć, jaką liczbę będziemy mieli na koniec tego roku. Także to jest ten problem. Drugi 
problem jest taki, że rośnie nam z roku na rok liczba kotów wolno żyjących. Jest to wynikiem również 
tego, że mieszkańcy czy też turyści powiedzmy starają się albo dokarmiają te zwierzęta w okresie 
letnim, co sprzyja ich namnażaniu się, ale też poniekąd dziczeniu, dlatego że one opuszczają swoje 
domostwa jakby na to nie mamy wpływu. Taką najlepszą formą pomocy ograniczenia tych zwierząt to 
jest sterylizacja i kastracja kotów. W roku ubiegłym na terenie naszej gminy dokonano 32 takie 
zabiegi, no i można stwierdzić, że z roku na rok jakby ta liczba tych zabiegów jednak rośnie, dziękuję.

Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa chciał zabrać głos? Nie widzę, w takim 
razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie 
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie gminy Brusy w 2021 roku, będzie to uchwała numer 187, proszę o podniesienie ręki i 
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zagłosowanie na tablecie, kto jest za, dziękuję, kto jest przeciw, dziękuję, kto się wstrzymał, dziękuję. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych, wszystkie głosy są za, w związku z tymi jednogłośnie rada 
podjęła uchwałę nr 187.

Ad. 6 e)

Przewodniczący Rady - Kolejny projekt uchwały w sprawie środków finansowych przeznaczonych na 
pomoc zdrowotną dla nauczycieli, rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach tej pomocy oraz 
warunków i sposobu ich przyznawania. Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. Czy ktoś z 
państwa radnych chciałbym zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Nie widzę, w takim razie 
proponuję przystąpić do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały, będzie to 
uchwała nr 188, w sprawie środków finansowych przeznaczonych na pomoc zdrowotna dla nauczycieli 
proszę o podniesienie ręki, kto jest za, kto jest przeciw i kto się wstrzymał. W głosowaniu brało udział 
12 radnych wszystkie głosy są za, w związku z tym rada jednogłośnie podjęła uchwałę nr 188.

Ad. 6 f)

Przewodniczący Rady - I mamy jeszcze uchwałę oświatową w sprawie wskazania miejsca realizacji 
obowiązku szkolnego uczniom niektórych oddziałów klasy III Szkoły Podstawowej nr 1 im Jana Pawła II 
w Brusach, uczniom oddziału klasy VI Szkoły Podstawowej w Czapiewicach oraz uczniom oddziału 
klasy VI Szkoły Podstawowej w Męcikale w roku szkolnym 2021-2022. Przewodniczący Rady 
przedstawił projekt uchwały. Czy ktoś z państwa Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie, w 
sprawie tej uchwały? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto z państwa Radnych jest za 
podjęciem tej uchwały proszę podniesienie ręki, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał. W głosowaniu 
brało udział 12 radnych, wszystkie są głosy za, w związku z tym Rada podjęła uchwałę nr 189 w 
sprawie wskazania miejsca realizacji obowiązku szkolnego. W ten sposób dokończyliśmy 
podejmowaniu uchwał, czyli zakończyliśmy punkt 6 w porządku obrad.

Ad. 7

Przewodniczący Rady - Przystępujemy do kolejnego punktu porządku obrad: interpelacje zgłaszane 
przez radnych wraz z odpowiedziami. Przewodniczący Rady odczytał treść interpelacji wraz z 
odpowiedziami. Jeszcze jedna z interpretacji wpłynęła, ale jeszcze nie ma na nie odpowiedzi w 
związku z tym będzie ona przedstawiona na kolejnej sesji.

Ad. 8.

Przewodniczący Rady - Przechodzimy do kolejnego punktu-sprawy organizacyjne. Czy ktoś z państwa 
Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Myślę, że dzisiaj w sprawach 
organizacyjnych możemy powiedzieć, że organizacja już tutaj techniczna była bardzo dobra, z 
wszystkimi się połączyliśmy sprawnie, wszyscy, którzy wzięli udział od początku do końca sesji mieli 
możliwość tutaj uczestniczenia w sesji, głosowania także dochodziły tutaj już do pełnej pewnej tutaj 
sprawności w prowadzeniu sesji w metodą zdalną. Poza tym w sprawach organizacyjnych chyba poza 
tym, smacznego pączka może Państwu życzyć.



Ad. 9

Przewodniczący Rady - Dziękuję za udział w dzisiejszej sesji. Dziękuję paniom państwu Radnym, 
pracownikom Urzędu Miejskiego, panu Burmistrzowi, wszystkim Państwu bardzo serdecznie dziękuję i 
zamykam XXI sesję Rady Miejskiej w Brusach.

sporządził
Weronika Kulesza przewodniczący

16


